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2/2024 

Zápis z jednání pracovního týmu  

RHSD ČR pro vzdělávání a lidské zdroje 

dne 26. 3. 2024 od 14.00 hodin, C081 MŠMT 

PŘÍTOMNI: viz prezenční listina 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 

1. Úvod/zahájení 

2. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 13.2.2024 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

3. Transformace sítě zařízení pro výkon ústavní a ochranné výchovy a pro preventivně  

výchovnou péči zřizovanou MŠMT 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Horecký 

4. Domovy mládeže (úpravy výše úhrady za ubytování žáků, výše normativu na 

ubytovaného žáka pro stanovení počtu nepedagogických pracovníků) 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Zajíček 

5. Duální vzdělávání 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

6. Průběžná zpráva k podpoře středního odborného vzdělávání 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

7. Výsledky odměňování zaměstnanců RgŠ za rok 2023 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

8. Výsledky rozpisu rozpočtu 2024 školám a školským zařízením 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

9. Záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických a ostatních zaměstnanců škol 

a školských zařízení  

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

10. Různé/Diskuse 

11. Závěr 

 

1. Úvod/zahájení 

Jednání PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje (dále jen „školská tripartita“) zahájil vedoucí 

pracovního týmu školské tripartity a vrchní ředitel sekce vzdělávání a mládeže MŠMT  

Mgr. Jan Mareš, MBA (dále jen „VŘ II“). Přivítal ministra školství, mládeže a tělovýchovy  

doc. PhDr. Mikuláše Beka, Ph.D. (dále jen „PM“) a rovněž přivítal i přítomné členy, stálé hosty 

a hosty školské tripartity. VŘ II poté sdělil, že zapisovatelkou jednání bude tajemnice vrchního 

ředitele a zástupce vrchního ředitele sekce vzdělávání a mládeže MŠMT Bc. Renáta Kašparová 

a ověřovateli Ing. Miloš Rathouský za Svaz průmyslu a dopravy (SP ČR) a Mgr. František 

Dobšík za Českomoravský odborový svaz pracovníků školství (ČMOS PŠ). 

 

Delegace zaměstnavatelů představila své přizvané hosty takto: předseda Asociace speciálních 

pedagogů ČR PaedDr. Jiří Pilař (vystoupení v bodě 3 programu), předseda Sdružení učňovských 

zařízení Karel Dvořák (vystoupení v bodě 4 programu), technický ředitel Svazu podnikatelů  

ve stavebnictví Ing. Pavel Ševčík, Ph.D. (vystoupení v bodě 6 programu). Delegace odborů 

představila svého přizvaného hosta za Učitelskou platformu Janu Servusovou. Členové školské 

tripartity souhlasili s jejich přítomností v rozsahu výše uvedených bodů v programu. 
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VŘ II se ujal slova a uvedl, že pan ministr se bude účastnit jednání školské tripartity maximálně  

do 15.00 hodin z důvodu přijetí zahraniční delegace, a proto se v úvodu pan ministr vyjádří  

ke stěžejním bodům programu, tak aby mohly být vzneseny případné dotazy. 

 

VŘ II představil další body programu jednání školské tripartity (mimo již 1. bod 

„Úvod/zahájení“, který již proběhl):  

 

2. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 13.2.2024 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

3.  Transformace sítě zařízení pro výkon ústavní a ochranné výchovy a pro preventivně  

výchovnou péči zřizovanou MŠMT 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Horecký 

4. Domovy mládeže (úpravy výše úhrady za ubytování žáků, výše normativu na 

ubytovaného žáka pro stanovení počtu nepedagogických pracovníků) 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Zajíček 

5. Duální vzdělávání 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

6. Průběžná zpráva k podpoře středního odborného vzdělávání 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

7. Výsledky odměňování zaměstnanců RgŠ za rok 2023 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

8. Výsledky rozpisu rozpočtu 2024 školám a školským zařízením 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

9. Záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických a ostatních zaměstnanců škol 

a školských zařízení  

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

10. Různé/Diskuse 

11. Závěr 

 

VŘ II nechal hlasovat o návrhu programu jednání.  

 

Usnesení 1/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje schvaluje navržený program jednání. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 13.2.2024 

 

VŘ II shrnul plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 13.2.2024 a informoval  

o tom školskou tripartitu. Jedná se o následující body: 

 

a) Společný záměr podpory dalšího profesního vzdělávání jako integrální součásti 

celoživotního učení 

Plenární zasedání RHSD, které proběhlo dne 26.2.2024, podklad neprojednalo. Společný záměr 

podpory dalšího profesního vzdělávání jako integrální součásti celoživotního učení  

bylo projednáno na úrovni Předsednictva RHSD takto, viz citace ze zápisu: 
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„Prezident SP ČR Mgr. Jan Rafaj, MBA upozornil, že přes mnoho jednání nedošlo k pokroku  

v postupu prací na společném záměru podpory dalšího profesního vzdělávání především  

z důvodu nesouhlasného stanoviska Ministerstva financí a je proto nezbytné, aby o variantě 

řešení bylo rozhodnuto na vládní úrovni, případně na úrovni koaličního jednání“. 

 

Závěr: Předsednictvo RHSD ČR žádá vládu o rozhodnutí o zvolené variantě koordinace a řízení 

aktivit dalšího profesního vzdělávání. 

 

b) Problematika úprav PHmax – aktuální informace 

Návrh novely nařízení vlády č. 123/2018 Sb., o stanovení maximálního počtu hodin výuky 

financovaného ze státního rozpočtu pro základní školu, střední školu a konzervatoř zřizovanou 

krajem, obcí nebo svazkem obcí, byl předložen vládě k projednání. V nařízení je použit model 

„95 %“ ze stávajícího stavu, který se stane stavem 100 %. Jeho účinnost bude k 1.9.2024. 

 

Bod 3 - Problematika podmínek posuzování zdravotní způsobilosti ke studiu některých 

oborů vzdělávání a případná novelizace NV č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání  

v základním, středním a vyšším odborném vzdělávání 

 

Usnesení: 

Pracovní tým RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace k problematice 

podmínek posuzování zdravotní způsobilosti ke studiu některých oborů vzdělávání a případné 

novelizaci NV č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání v základním, středním a vyšším 

odborném vzdělávání a souhlasí s tím, že MŠMT opět vyvolá promptní jednání s Ministerstvem 

zdravotnictví v uvedené problematice. 

 

Plnění: 

Proběhla jednání na úrovni pracovní skupiny. Ze strany Sdružení učňovských zařízení  

byl předložen materiál, který mapuje zdravotní rizika ve vybraných oborech jako návrh 

informace pro ošetřující lékaře k potvrzování schopnosti studovat vybraný obor a zároveň 

k doplnění Nařízení vlády č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělávání v základním, středním 

a vyšším odborném vzdělávání. VŘ II s navrženou podobou souhlasil a je třeba získat názor 

Ministerstva zdravotnictví. Z řady objektivních důvodů ještě nebyl stanoven termín schůzky 

s Ministerstvem zdravotnictví, o kterou MŠMT zažádalo. 

 

Bod 4 - Požadavek zaměstnavatelů na zvýšení základních platových tarifů 

 

Usnesení: 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje podporuje úpravu platových tarifů. 

 

Plnění: 

Na koaličních jednání probíhá debata o úpravě všech platových tarifů s ohledem na minimální 

nebo zaručenou mzdu. 

 

Bod 10 - Úpravy minimálních výstupů žáků s lehkou mentální retardací v RVP  

pro základní vzdělávání  

 

Usnesení: 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace o úpravách minimálních 

výstupů žáků s lehkou mentální retardací v RVP pro základní vzdělávání. 
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Plnění: 

Schválená úprava bude řešena v rámci revidované podoby rámcového vzdělávacího programu, 

jejíž verze bude předložena veřejné konzultaci v nejbližší době. 

 

Bod 11 Různé 

 

Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) požádal MŠMT o odborné stanovisko-vyjádření k dopisu, který 

byl řediteli škol adresován hejtmanovi Královéhradeckého kraje ve věci dopadů § 9a Zákona  

o pedagogických pracovnících č. 563/2004 Sb. ve znění č. 183/2023 Sb. v platném znění.  

VŘ II doplnil, že se s dopisem seznámí a MŠMT pošle stanovisko-vyjádření školské tripartitě. 

 

Plnění: 

Požadované stanovisko bylo zasláno obratem k rukám Ing. Miloše Rathouského, resp. členům 

pracovního týmu. 

 

Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS PŠ) upozornila na obavy krajů, že finanční prostředky  

na dofinancování nepedagogických pracovníků půjdou z krajských rezerv. Požádala VŘ I, jestli 

by pozvali zástupce odborů na jejich ekonomickou poradu se zástupci krajských úřadů.  

 

Plnění: 

Požadavek byl splněn, zástupci ČMOS PŠ se zúčastnili ekonomické porady organizované  

VŘ I se zástupci krajských úřadů.  

 

VŘ II nechal hlasovat o návrhu následujícího usnesení.  

 

Usnesení 2/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí shrnutí plnění závěrů z jednání 

pracovního týmu ze dne 13.2.2024. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

PM se ujal slova a vyjádřil se k otázce financování nepedagogických pracovníků. Po dohodě  

na vládě je MŠMT připraveno z nespotřebovaných výdajů pokrýt finanční prostředky z rezervy, 

kterou spravují krajské úřady, částkou ve výši 800 mil. Kč, a to na dofinancování škol. Tento 

proces může proběhnout na základě dohodovacího řízení, které je regulováno směrnicí MŠMT. 

Půjde ale o posouzení podmínek každé konkrétní školy dle její žádosti. 

 

Dále uvedl, že debata o převodu financování nepedagogických pracovníků na zřizovatele  

je na počátku, probíhají jednání s Ministerstvem financí o variantách možného nastavení.  

Poté se povedou jednání s klíčovými partnery. Téma závisí na debatách o přenastavení 

rozpočtového určení daní krajů, na kterém by měla být shoda všech zainteresovaných subjektů. 

 

PM dále komentoval rezonující téma transformace sítě zařízení pro výkon ústavní a ochranné 

výchovy, která jsou přímo řízena MŠMT. Pracovní materiál je pouze vstupem do vnitřní debaty 

MŠMT, nezabývala se tím a nebude se tím zabývat ani v nejbližší době porada vedení MŠMT.  

 

Profesní vzdělávání a podklad k němu nabyl projednán na plenárním zasedání RHSD,  

což je škoda, ale na postupu by měla být politická shoda především na koaliční úrovni. Přislíbil 

předložit materiál na jednání K5/K10. 
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Zvyšování platových tarifů je předmětem debat na koaliční úrovni, postoj PM je, aby byly 

navýšeny všechny kategorie nad úroveň minimální mzdy, ale bude to těžké prosadit s ohledem 

na dopady do státního rozpočtu.  

 

Mgr. František Dobšík (ČMOS PŠ) uvedl k rozpočtu škol, že nebyla dořešena nemocenská, 

neboť prostředky na její vyplácení byly vzaty z ONIV a mzdové prostředky nebyly o chybějících 

cca 320 mil. navýšeny. Ředitelé jsou pak v nelehké situaci, protože předvídatelnost nemocnosti 

je na každé škole jiná. 

 

Ing. Pavel Křeček (MŠMT), vrchní ředitel sekce ekonomické a legislativní (dále jen VŘ I.) 

doplnil, že tím, kdo rozhoduje o rozpočtu, je primárně Ministerstvo financí, které určuje objem 

prostředků. Rozpočet následně schvaluje vláda a PSP ČR. Škrty v ONIV nebyly provedeny jen 

ve vztahu k regionálnímu školství, ale i ve vztahu k celé státní správě. MŠMT úspěšně vyjednalo 

škrty pouze v tomto objemu. Tento krok se sešel i se snižováním mzdových prostředků u většiny 

státních zaměstnanců. Netěší nás to, ale je třeba pracovat s tím, co je v rámci kapitoly k dispozici 

za finanční prostředky. 

 

PM uvedl, že Ministerstvo financí vede debatu i o tom, aby se část ONIV převedla přímo na 

zřizovatele, a to změnou rozpočtového určení daní.  

 

VŘ I. doplnil, že debaty se jistě povedou mezi zřizovateli a řediteli škol a je třeba si uvědomit, 

že s ohledem na to, že Ministerstvo financí jistě nemá v plánu v příštích letech valorizovat ONIV, 

je přehodnocení současného přenastavení RUD (které na rozdíl od státního rozpočtu roste), právě 

jednou z možností, jak zajistit tento nárůst. 

 

Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS PŠ) v této souvislosti uvedla, že se obávají toho, aby všechny 

tyto prostředky, které zřizovatel získá na financování škol, byly opravdu pro tento účel použity. 

 

VŘ I. odpověděl, že pokud by došlo k přesunu části ONIV na zřizovatele, pak by MŠMT 

požadovalo, aby prostředky poslané krajům do škol byly použity pouze na tento účel a MŠMT 

by legislativně ukotvilo tuto povinnost do školského zákona. Míra detailu by byla předmětem 

dalších jednání. 

 

Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS PŠ) se dále vymezila proti informaci k dohadovacím řízením, 

kdy škole, které po odečtení nárokové složky zůstanou mzdové prostředky, nebude tím pádem 

v mínusu a nebude pravděpodobně úspěšná u dohodovacího řízení. Ředitelé osobní ohodnocení 

leckde nevyužívají z obavy budoucího nedostatku finančních prostředků, což se v letošním roce 

naplňuje. Nedostatek mzdových prostředků není důvodem pro odebrání osobního ohodnocení. 

Není správné, že z objemu prostředků na platy učitelů, které jsou definovány zákonem, mají být 

financováni i ostatní zaměstnanci.   

 

Ing. Helena Doktorová (MF ČR) doplnila, že státní rozpočet je zadlužený a vláda bude hledat 

v příštím roce další možnosti úspor. Potvrdila, že se vedou debaty o tom, jaký objem prostředků 

převést ze státního rozpočtu do RUD. Kraje jsou součástí těchto jednání a jsou si vědomy toho, 

co musí financovat z přidělených prostředků. Zřizovatel má nést odpovědnost za to, co zřídil a 

zamýšlet se nad tím, co opravdu ve svém regionu potřebuje, týká se i slučování škol a nutnosti 

zřizovat nové školy. 
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3. Transformace sítě zařízení pro výkon ústavní a ochranné výchovy a pro preventivně 

výchovnou péči zřizovanou MŠMT 

 

VŘ II informoval o tom, že žádný oficiální materiál k danému tématu není k dispozici.  

Na MŠMT probíhá pouze vnitřní diskuse k tématu a pokud dojde k nějaké širší debatě,  

budou osloveni všichni odborníci na dané téma. 

 

VŘ II nechal hlasovat o návrhu následujícího usnesení.  

 

Usnesení 3/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informaci o transformaci sítě 

zařízení pro výkon ústavní a ochranné výchovy a pro preventivně výchovnou péči 

zřizovanou MŠMT.  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

4. Domovy mládeže (úpravy výše úhrady za ubytování žáků, výše normativu  

na ubytovaného žáka pro stanovení počtu nepedagogických pracovníků) 

 

Podklad k jednání byl zaslán všem členům školské tripartity. 

 

VŘ II uvedl, že obdržel podnět od Asociace domovů mládeže a internátů ČR, z.s. k řešení 

některých problémů domovů mládeže a internátů a na navýšení úplaty za ubytování v pokojích 

1. a 2. kategorie o 500 Kč oproti původní částce, a to z důvodu inflace, nárůstu cen energií  

a spotřebitelských cen. 

 

V tuto chvíli není zřejmé, zda je využita částka za ubytování v maximální míře ke svému účelu 

a tato otázka by před úpravou částky za ubytování měla být prověřena. MŠMT prověří  

tyto informace u zřizovatelů a ostatních asociací, poté se k návrhu vyjádří. 
 

Usnesení 4/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace k domovům mládeže 

(možné úpravy výše úhrady za ubytování žáků, výše normativu na ubytovaného žáka  

pro stanovení počtu nepedagogických pracovníků). 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

5. Duální vzdělávání 

 

Podklad k jednání byl zaslán všem členům školské tripartity. 

 

VŘ II informoval o tom, že téma duálního vzdělávání je propsáno v programovém prohlášení 

vlády, v legislativních dokumentech a dne 6. května 2024 bude duální vzdělávání a informace 

k strategii k podpoře odborného vzdělávání na programu Plenárního zasedání RHSD. 
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Školské tripartitě shrnul materiál k tématu duálního vzdělávání ředitel odboru středního, vyššího 

odborného a dalšího vzdělávání MŠMT Ing. Bc. Petr Bannert, Ph.D. 

 

Záměrem materiálu je promítnutí návrhu prvků duálního vzdělávání do prostředí České 

republiky, do školského zákona ukotvit další možnou spolupráci se zástupci zaměstnavatelů, 

kteří jsou certifikovaní pro tuto činnost, a to za splnění určitých kvalitativních podmínek.  

Pokud se škola rozhodne tohoto partnerství využít, založí si poradní sbor zástupců 

zaměstnavatelů, se kterými bude povinna konzultovat školní vzdělávací programy a na základě 

vzájemné spolupráce dojde k úpravě smluvních vztahů mezi školou a firmou. Dle aktuální 

informace není možné financování certifikace realizovat ze zdrojů aktivní politiky 

zaměstnanosti. MŠMT trvá na názoru, že toto nastavení je možné realizovat pouze zákonným 

ukotvením v rámci novely školského zákona. 

 

Usnesení 5/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace k duálnímu vzdělávání, 

projednal předložený materiál a doporučil ho předložit k projednání na Plenárním 

zasedání RHSD. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

6.  Průběžná zpráva k podpoře středního odborného vzdělávání 

 

Podklad k jednání byl zaslán všem členům školské tripartity. 

 

VŘ II uvedl, že informace o tom, co se odehrává ve věci podpory středního odborného 

vzdělávání, má být předložena na červnové jednání Plenárního zasedání RHSD. 

 

Ing. Bc. Petr Bannert (MŠMT), ředitel odboru středního, vyššího odborného a dalšího 

vzdělávání, okomentoval prezentaci předloženého pracovního materiálu. MŠMT předkládá 

školské tripartitě průběžnou zprávu o realizaci strategických opatření pro rozvoj středního 

odborného vzdělávání v letech 2022 a dále. MŠMT přestavilo souhrn kroků a opatření v období 

2022+, které byly, jsou a budou realizovány v kontextu komplexní strategie pro rozvoj odborného 

vzdělávání. 

 

Komplexnost strategických opatření chápe MŠMT jako souhrn opatření v počátečním odborném 

a dalším profesním vzdělávání. Kroky a opatření jsou členěny do tematických oblastí a svým 

charakterem pokrývají všechny základní nástroje vzdělávací politiky, tedy oblast legislativy, 

kurikula a oblast ekonomickou.  

 

V dokumentu jsou obsaženy nejen koncepční dokumenty, rozvoj školské soustavy a spolupráce 

s partnery, ale i podpora a rozvoj středního odborného vzdělávání, zavádění a podpora 

informatického vzdělávání, digitalizace přijímacího řízení a ověřování nových alternativních 

modelů ukončování vzdělávání, principy financování regionálního školství, podpora a rozvoj 

vyššího odborného vzdělávání a Národní soustava kvalifikací a další profesní vzdělávání. 
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Usnesení 6/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace z průběžné zprávy  

k podpoře středního odborného vzdělávání, materiál bude dále projednán a předložen  

až na červnové jednání Plenárního zasedání RHSD. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

7. Výsledky odměňování zaměstnanců RgŠ za rok 2023 

 

Mgr. František Dobšík (ČMOS PŠ) zařazeným bodem chce otevřít debatu nad daty ve vztahu 

k nastavení tarifů dle jednotlivých škol. 

 

Ing. Jiří Horecký, Ph.D., MBA (KZPS ČR) doplnil aktuální informaci k požadavku Unie 

zaměstnavatelských vztahů na změnu základních platových tarifů o 5 % k 1. 7. 2024.  

Po jednáních s Ministerstvem práce a sociálních věcí (MPSV) a Ministerstvem financí (MF)  

si MF vyžádalo zpětnou vazbu a stanovisko Svazu měst a obcí a změna již není reálná k tomuto 

datu. Nový požadavek k navýšení základních platových tarifů o 5 % od 1. 9. 2024 byl zaslán 

MPSV s tím, že reakce Svazu měst a obcí je pozitivní, kulturní tripartita i školská tripartita 

požadavek podpořila a bylo projednáno i na Plenárním zasedání RHSD. Je nutno podotknout,  

že řada zaměstnanců, a to asi 20 % tarifů, je pod úrovní minimální či zaručené mzdy a případné 

navýšení se jich vůbec nedotkne. Je pravděpodobné, že MPSV předloží změnu Nařízení vlády  

č. 341/2017, o platových poměrech ve veřejné správě, na jednání vládní koalice. 

 

Mgr. František Dobšík (ČMOS PŠ) požádal MŠMT o možnost zaslání podrobnějšího členění 

platů v jednotlivých kategoriích, dle jednotlivých druhů škol.  

 

VŘ II navrhl, aby blíže vyspecifikovaná informace byla směřována přímo na vrchního ředitele 

sekce informatiky, statistiky a analýz MŠMT Ing. Václava Jelena. 

 

Usnesení 7/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace k výsledkům 

odměňování zaměstnanců RgŠ za rok 2023. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

8. Výsledky rozpisu rozpočtu 2024 školám a školským zařízením 

 

Krajským úřadům byl termín o výsledcích rozpisu stanoven na 30. 4. 2024, v tuto chvíli tedy 

nemá MŠMT informace k dispozici. 

 

Usnesení 8/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informaci k výsledkům rozpisu 

rozpočtu 2024 školám a školským zařízením. 

 

Usnesení bylo přijato. 
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9. Záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických a ostatních zaměstnanců škol  

a školských zařízení 

 

V tuto chvíli probíhá diskuse v rámci vládní koalice ohledně způsobu stanovení platových tarifů 

pro jednotlivé kategorie zaměstnanců. K uvedenému bodu se výše vyjádřil PM i v bodě  

7 programu Ing. Jiří Horecký, Ph.D., MBA. Předpokládají, že v případě učitelů bude pro rok 

2025 dodržen zákonný závazek rozepsat rozpočet tak, aby průměrný rozepisovaný plat odpovídal 

130 % průměrné hrubé měsíční nominální mzdy za rok 2023. Bude tedy nutné se vrátit k diskusi 

ohledně vyčlenění platových tarifů učitelů do samostatné přílohy nařízení vlády. 

 

Usnesení 9/2/2024 

 

PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace o záměrech MŠMT 

v oblasti odměňování pedagogických a ostatních zaměstnanců škol a školských zařízení. 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

10. Různé/Diskuse 

 

Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) požádal MŠMT o možnost sjednání schůzky k připravené 

novele Návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání výsledků 

dalšího vzdělávání a o změně některých zákonů (zákon o uznávání výsledků dalšího vzdělávání), 

ve znění pozdějších předpisů (zásadně zefektivnit procesy ověřování a uznávání výsledků dalšího 

vzdělávání oproti stávající legislativní úpravě). Toto téma by mělo být také zařazeno na jednání 

příští školské tripartity. 

 

Proběhla závěrečná diskuse školské tripartity. 

 

11. Závěr 

 

VŘ II ukončil diskusi a navrhl svolat příští jednání na druhou polovinu května 2024. S návrhem 

sociální partneři souhlasili. Termín bude ještě projednán s PM a bude avizován s ohledem  

na jeho program. Na závěr poděkoval přítomným za účast a věcnou debatu, ukončil jednání  

a rozloučil se. 

 

Zapsala: 

Bc. Renáta Kašparová 

tajemnice vrchního ředitele a zástupce vrchního ředitele sekce vzdělávání a mládeže MŠMT 

 

Schválil:  

Mgr. Jan Mareš, MBA  

vedoucí PT RHSD ČR pro vzdělávání a lidské zdroje  

vrchní ředitel sekce vzdělávání a mládeže MŠMT 

 

Ověřili: 

Ing. Miloš Rathouský, SP ČR 

Mgr. František Dobšík, ČMOS PŠ    
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